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Geacht college,

De fractie van Tynaarlo Nu heeft kennisgenomen van de financiële stukken die 7
november in de raad worden besproken en vastgesteld.

Met waardering voor uw rol en verantwoordelijkheid en uitgaand van uw goede
intenties voor de inwoners van Tynaarlo geven we hieronder aan wat wij zien, missen
of onduidelijk vinden. Vooropgesteld is het meeste van de najaarsbrief en begroting
duidelijk en overzichtelijk. Complimenten voor het overzicht op pagina 10. Een
dergelijke pagina met de begroting in één oogopslag was al een wens in ons
verkiezingsprogramma en is niet alleen overzichtelijk, maar ook helpend in de
communicatie en transparantie naar inwoners. We zien een dergelijk overzicht ook
graag van het resultaat van 2023 in het voorjaar. Mogen we daarop rekenen?

Een paar vragen en opmerkingen:

Najaarsbrief 2023
Pag 9. Hoe wordt bepaald hoeveel naturalisaties in het komende jaar worden
gehouden en welke kosten hiermee zijn gemoeid? Waarom kan dit niet scherper
worden ingeschat?

Pag 10. Het opstellen van de jaarrekening voor energielasten loopt opnieuw uit. Hoe
kan dit proces worden versneld en wie houdt vinger aan de pols? (Wij vinden het
wenselijk dat de jaarrekening op zijn laatst een jaar na een jaarcyclus wordt
opgeleverd).
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Pag 13. Energiekosten openbare verlichting zijn gestegen, hoe weten we dit? De
jaarrekening voor energielasten is toch nog niet gereed?

Op pagina 15 wordt gesproken over GAE en haar toekomstvisie voor de komende 10
jaar. Wanneer worden wij als raad geïnformeerd over die visie?

Pag 15. Zijn alle (buiten)gebieden daadwerkelijk voorzien van snel internet? Wat voor
percentage niet-aangesloten huishoudens vindt het college acceptabel?

Pag 15. Voor de uitwerking Masterplan Eelde is een bedrag van 420.000 euro
geraamd. Kan het college toelichten tot wanneer dit traject loopt en hoe deze
verwachte kosten globaal zijn begroot?

Pag 20. Inzameling PMD. Afkeuring van PMD-afval leidt tot enorme kosten.
Overweging is om afvalverwerking anders in te richten, waarbij stoppen met apart
inzamelen PMD een optie is. Hoe staat het met het genoemde onderzoek?

Op pagina 23 onder startersleningen spreekt men van het versterken van
startersleningen. Wij gaan ervan uit dat hier wordt bedoeld: verstrekt.

Pag 26. Alweer meerkosten op gebied van ICT. Dit is het tweede jaar op een.
Aangezien ICT belangrijk is om te kunnen werken en dit steeds belangrijker wordt.
Hoe kan deze post beter worden ingeschat?

Programmabegroting 2024
In beginsel vinden wij dit een prima begroting. Een aantal vragen over deze
begroting die we graag met u en de raad willen delen.

1. Pag 6. Veel gemeenten kennen al een I-visie (Informatievisie), de kapstok
voor doorontwikkeling van dienstverlening van de gemeente. In hoeverre
wordt samengewerkt en eventueel geleerd van andere gemeenten die verder
zijn in het proces?

2. Pag 10. Is het verwachte overschot in 2024 voldoende om eventueel extra
benodigde middelen in het ravijnjaar 2026 op te vangen?

3. Pag. 14. Als het gaat om de aanbesteding burgerzaken software; hebben we
hierin de samenwerking met andere gemeenten gezocht om de kosten laag te
houden?

www.tynaarlo.nu
Kvk no. 85348783

http://www.tynaarlo.nu


4. Pag 23. In hoeverre wordt koppelingen gemaakt tussen plannen? Wordt bij
aanleg fietspad Oude Tolweg bijvoorbeeld rekening gehouden met extra te
bouwen woningen op deze plek (woonvisie)?

5. Pag 29. Hoe draagt evaluatie Kop van Drenthe bij aan het stimuleren van
recreatie en toerisme? We zien ook het beoogde effect niet, deze is niet
benoemd.

6. Pag. 30. Kunnen wij alle kinderen helpen die Voor- en vroegschoolse Educatie
nodig hebben? En wat voor effect heeft VVE op beschikbaarheid reguliere
opvang? Noot: er bestaan soms wachtlijsten voor bijvoorbeeld
peuterspeelzalen bij organisaties in Tynaarlo.

7. Pag. 49. In de programmabegroting staat: We zetten ons voor het bouwen van
450 woningen. We nemen aan dat dit moet zijn: We zetten ons in voor het
bouwen van… etc. Hoeveel van die 450 woningen zijn er op dit moment
gebouwd?

8. Voor woningbouw is extra geld gereserveerd, maar een concrete vertaling
naar plannen ontbreekt en de prijzen blijven vooralsnog stijgen. Kortom: is er
voldoende gereserveerd?

9. Pag 56. Heeft de gemeente onderzocht hoe zich te wapenen tegen een
datalek of cyberaanval en zo ja welke kosten zijn hiervoor begroot?

10.Pag 73. Woonlasten / OZB gemeente Tynaarlo zijn de laagste van Drenthe.
Dank voor de vergelijkingsstaat op pagina 69, maar wat is de reden dat u
deze staat hebt toegevoegd? Moeten we hier trots op zijn? Feitelijk laat deze
staat zien dat we de hoogste gemiddelde WOZ waarde hebben en het laagste
OZB tarief op woningen. Waarom staat dit niet meer in verhouding? Ook tot
het gewenste voorzieningenniveau en de de discussies/onderzoeken die
nodig zijn over toekomstperspectief (denk bijvoorbeeld aan de zwembaden).

11. Pag 92. Riooltarief is laag. Zorgen zitten er op financieel gebied, mede omdat
riolering moet worden vervangen. Waarom gaan we hier niet op voorsorteren.

12.Pag 102. Hoe wordt het succes met het Drents Energieloket gemeten?
13.Plannen die nu al in de uitvoeringsfase zouden moeten zijn zoals de

Hoofdweg in Eelde, laten op zich wachten. Kunnen we met de begroting die er
destijds is gemaakt uit de voeten? Is er rekening gehouden met
prijsstijgingen?

14.Exploitatiebijdrage Drents museum De Buitenplaats
De onderhandelingen over de toekomst van Drents museum de Buitenplaats
nadert de afronding. De financiële uitkomst ervan leidt voor de gemeente
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Tynaarlo tot een extra bijdrage in 2024 voor de exploitatie van het nieuw te
realiseren Drents Museum De Buitenplaats voor de komende vijf jaren. Deze
bijdrage wordt gedekt uit de ARGI.

Wij vinden de investering van 310.000 euro te fors, voorbarig en ook tekort
door de bocht. Zeker afgezet tegen de huidige bezoekersaantallen en plaats
die het museum in onze gemeente heeft. Voor de zomervakantie hebben we
als raad en college een bezoek gebracht aan het museum waarbij wij hebben
aangenomen dat we als raad ook nog in gesprek gaan over hoe die toekomst
eruit zou moeten zien. Kijkend naar de huidige ontwikkeling in het centrum
van Eelde zien wij graag dat er eerst uitgebreid wordt gesproken over de
toekomst van De Buitenplaats, waarbij wij overwegen dat er ook andere
functies gehuisvest kunnen worden op deze plek en dat deze ontwikkeling
integraal onderdeel zou moeten zijn van de huidige centrumplannen.

15. In de begroting wordt de bestrijding van de Japanse duizendknoop qua kosten
bescheiden opgenomen. Nu maai/ zuigmachine ter bestrijding, maar is dat
voldoende want eigenlijk moet je de wortels weghalen wat veel duurder maar
blijvend is. Wortels zijn zo sterk dat ze door fundament kunnen. Kortom: is
deze aanpak voldoende en is het begrootte bedrag voldoende?

16.Bedrijfsvoering. Er spelen nogal wat ontwikkelingen als het gaat om het
binden en boeien van personeel in een ambtelijke organisatie met een
schaalgrootte als die van Tynaarlo. Wij lazen een uitspraak van wethouder
Vellinga in de pers waarin hij opmerkte dat de kosten van inhuur bij het project
in het Eelder centrum niet duurder waren dan wanneer we dit zelf hadden
gedaan vanuit de ambtelijke organisatie. Daarnaast zien we nog twee
ontwikkelingen: er wordt inhoudelijk behoorlijk wat gevraagd aan de ambtelijke
organisatie en er is een veelheid aan projecten in onze gemeente, wat ertoe
leidt dat projecten over een langere tijd worden uitgesmeerd vanwege
werkdruk. Is het in dit verband niet interessant om na te denken over een
kleinere ambtelijke organisatie waarbij inhuur plaatsvindt van bedrijven die
gespecialiseerd zijn in de vraag die op dat moment speelt.

Namens de fractie Tynaarlo NU,

Richard Aeilkema
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